
وهای خارجی  جزییات دور دوم مزایده خودر
اعلام شد

مزایده دوم خودروهای خارجی از ساعت ۸ صبح ۲۶ مهر آغاز می شود و تا 
ســاعت ۲۴ اول آبان ادامه دارد. در این راستا متقاضیان باید برای دریافت 
اطلاعات فهرســت خودروها، شــرایط مزایده و ارائه پیشــنهاد به وبگاه 

مزایده الکترونیک به نشانی eauc.setadiran.ir مراجعه کنند.
 در فرایند برگزاری مزایده ۱۰۶۲ خودروی خارجی رســوبی که نتایج آن 
۱۶ مهر اعلام شد، حدود ۱۰۰۰ دســتگاه خودروبه فروش رسید و در این 
راستا ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی در نظر دارد باقی مانده 
خودروهای خارجی رســوبی را با بهره گیری از سامانه مزایده الکترونیک 
دولت )ســتاد( به صورت اینترنتی به فروش برساند.شرکت کنندگان در 
این مزایده نیز هماننــد مزایده قبل باید برای ثبت نــام و دریافت گواهی 
امضاء الکترونیک)توکن( به دفاتر ثبت اســناد رســمی در سراسر کشور 
مراجعه کنند.برگزاری مزایـده صرفاً از طریق سامانه مـزایده الکترونیک 
دولت به آدرس فوق بوده و ارائـــه پیشنـهاد قیمت نـــیز از ایـن طـریق 
انـــجام می شود، بنابراین همه  شرکت کنندگان در مزایده می توانند از 
۲۶ مهرماه به نشــانی eauc.setadiran.ir مراجعه و با استفاده از امضاء 
الکترونیک، نســبت به ثبت پیشــنهاد اقدام کنند.همچنین داشتن کد 
ملی برای اشخاص حقیقی و کد اقتصادی برای اشخاص حقوقی به همراه 
شماره حساب قابل اســتفاده از طریق اینترنت جهت متقاضیان شرکت 
در مزایده الزامی است.بر اســاس اعلام سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی، بازدید از خودروهای مطرح شــده، در تمامــی ایام هفته حتی 
روزهای تعطیل در بازه زمانی تعیین شــده )۲۶ مهر تا اول آبان ۱۴۰۱( از 

ساعت ۸ الی ۱۹ امکانپذیر است.
زمان رمزگشــایی مزایده فوق العاده ۵۶۶ خوروهای خارجی ســوم آبان 
بوده و پیشنهادهای ثبت شده در ســامانه مزایده الکترونیک رأس ساعت 
۱۲ روز سه شنبه )سوم آبان ماه( در محل سازمان مرکزی اموال تملیکی، 

رمزگشایی و در همان روز نیز برندگان مزایده اعلام می شوند.
گفتنی است، مزایده تعیین تکلیف ۱۰۶۲ دســتگاه خودروهای رسوبی 

وارداتی از هفتم مهرماه آغاز و نتیجه آن ۱۶ مهرماه مشخص شد.
طی این مزایده که  بیش از ۱۳ هزار نفر در آن شــرکت کردند، برای بیش 
۹۶۵ خودرو به ارزش ۲۸۱۳ میلیارد تومان پیشنهاد قیمتی مطرح شد که 

متوسط رشد قیمت های پیشنهادی ۸۵ درصد بوده است.
در این راســتا اســامی برندگان مزایده و قیمت های پیشنهادی برای هر 
دستگاه خودرو در سایت ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی به 

نشانی WWW.TAMLIKI.IR منتشر شد.
در دور نخست مزایده ۶۲ دســتگاه لکسوس، ۴۰ دستگاه پورشه ماکان، 
۱۸۲ دســتگاه کیا، ۱۵۲ دستگاه بی ام و، ۸ دســتگاه بنز، ۴۵۹ دستگاه 
هیوندا، ۱۵۴ دســتگاه تویوتا، یک دســتگاه ولوو، ۳ دســتگاه پورشه 
باکستر و یک دستگاه بی نام به مزایده گذاشته شدند که ۹ دستگاه فاقد 

پیشنهاد بودند.

و خودر رییس کل سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد

ونده های مهم مالیاتی رسیدگی متمرکز به پر
خریدار   رییس کل ســازمان امور مالیاتی 
کشور از رســیدگی متمرکز به پرونده های 
مهم و بزرگ مالیاتی توســط ممیزان خبره 
و برگزیده توســط اداره کل حسابرسی ویژه 

سازمان خبر داد.
به گزارش ســازمان امور مالیاتی کشور، 
در جلســه شــورای معاونین ســازمان 
امور مالیاتی که بــا محوریت راهکارهای 
تحقــق عدالــت مالیاتــی و موضوعاتی 
نظیر تشــکیل اداره کل حسابرسی ویژه 
در ســازمان، تاکید بر انتصــاب مدیران  
براســاس ســند دولت مردمی و بررسی 
احکام پیشــنهادی مالیاتی برگزار شد، 
داود منظــور، رییس کل ســازمان امور 
مالیاتی بــه ضرورت تأســیس اداره کل 
حسابرســی ویژه برای نخســتین بار در 
ســازمان امور مالیاتی کشور اشاره کرد و 
اظهار داشت: با توجه به اولویت رسیدگی 
و اهمیت هزار پرونده  مهم مالیاتی کشور 
که با معیــار میزان فروش بیــش از هزار 
میلیارد تومان در ســال تعریف شده اند، 
مقرر شــد رســیدگی به آنها در اداره کل 
حسابرسی ویژه و توسط تیم های خبره از 
ممیزان منتخب به صورت متمرکز دنبال 

شود. 
رییس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور 
افزود: تشــکیل اداره کل حسابرســی ویژه 
در چارچوب تســریع و دقت جهت تمرکز 
بر مهم ترین پرونده های مالیاتی و بررســی 
آنها توسط خبره ترین کارشناسان سازمان 
محسوب می شــود. وجود چنین اداره کلی 
از قبل در ســاختار تشــکیلاتی ســازمان 
پیش بینی شــده بود اما اجرا و راه اندازی آن 

تا امروز میســر نگردیده بود که امیدواریم 
این حرکت جدید، منشــأ تحــول دیگری 
در راســتای تحقق اهداف متعالی سازمان 

باشد. 
 منظور ضمن معرفی چهار مدیرکل جدید 
ادارات امور مالیاتی شمیرانات، غرب، شرق 
و شــمال تهران به تبیین مزایا و محسنات 
گردش نخبگان و جابجایی مدیران در بدنه 
سازمان اشــاره کرد و اظهار داشت: یکی از 
برکات ایــن جابجایی ها و قــرار گرفتن در 
محیط جدید، تجربــه محیط های مختلف 
کاری و کاســتن از یکنواختی و روزمرگی 
در انجام وظایف اســت که ایــن امر، خود 

مولــد فرصت های جدیدی اســت که بروز 
خلاقیت ها و بهبود کارکرد نیروی انســانی 

را به همراه دارد. 
بر این اساس طی احکامی جداگانه، آقایان 
بارگاهی، رضایی بختیار، منصور نیک چهره 
و مرداسی به ترتیب به ســمت مدیران کل 
ادارات امــور مالیاتــی غرب، شــمیرانات، 
شمال و شرق تهران و داریوش درویشی به 
سمت سرپرســت اداره کل حسابرسی ویژه 

منصوب شدند.
رییس کل سازمان امور مالیاتی ضمن تقدیر 
و تشکر از مدیران کل پیشین ادارات مذکور 
از مدیران کل جدید خواست تا با احراز نگاه 

تحولــی در انجام وظایــف مدیریتی خود، 
تلاش و جدیت مضاعفی در پیشــبرد امور 
مربوط به مؤدی یابی و واحدیابی سیستمی، 
ارتقــا کیفیت رســیدگی بــه پرونده های 
مالیاتــی و تمرکز بر منابــع مالیاتی معوقه 

داشته باشند. 
وی بــا تأکیــد بــر اینکــه همــه مدیران 
می بایســت به حــوزه کاری خود اشــراف 
اطلاعاتی لازم داشــته و نظــارت مطلوب 
بر انجام امور کارکنان خود داشــته باشند، 
افزود: تفویض انجــام کارهــا و وظایف به 
کارکنان، رافع مســئولیت مدیر مجموعه 
نیســت و پایش و کنترل شایسته انجام کار 

از وظایف خطیر مدیران محسوب می شود. 
معاون وزیر اقتصاد ضمن ابــراز امیدواری 
نســبت به بکارگیری مدیران بــا انگیزه و 
متعهد در ســطوح مختلف جهت پیشبرد 
صحیح و شایسته امور عنوان کرد: امیدوارم 
با درایــت و تدبیر مدیران  محتــرم، هر روز 
شاهد حرکت رو به جلوی سازمان در مسیر 
پیشــرفت و تعالی نظام مالیاتی باشیم. در 
طی این مسیر لازم اســت از هر آنچه ما را به 
روزمرگی و کار زدگــی دچار می کند پرهیز 
کنیــم و همان گونه که امام موســی کاظم 
علیه الســلام می فرمایند »هر که دو روزش 
برابر باشــد ملعون اســت«، تلاش کنیم تا 
هر روزمان بهتر و متفاوت تر از روز قبل رقم 
بخورد.  یقیناً رســیدن به ایــن نقطه همان 
تعالی و تکامل اســت که از ســویی نیازمند 
اندیشــیدن و خلق ایده های بدیع و از سوی 
دیگر نیازمند تــلاش و مجاهدت دوچندان 

است. 
در ادامه این جلسه، موحدی بکنظر، رئیس 
مرکــز آمــوزش، پژوهــش و برنامه ریزی 
مالیاتی نیز با اشاره به بندهای مهم مالیاتی 
برنامــه هفتم توســعه، به ارائه گزارشــی 
از آخریــن وضعیت تشــکیل کارگروه ارائه 
احکام مالیاتی پیشــنهادی و تدقیق احکام 
بودجه ای و برنامه ای پرداخــت و مباحثی 
از قبیل جــدول زمان بندی مراحل تصویب 
لایحــه ســال ۱۴۰۲ کل کشــور، فرایند 
دریافــت پیشــنهادها، جدول آمــاری از 
پیشــنهادها لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲ و 
شناسنامه پیشنهادهای تبصره های قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۲ مورد بحث و بررســی 

قرار گرفت. 
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خانه  هنر   میرا

به صورت علی الحساب اعلام شد
 افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارکنان 

در سال آینده

وزیر اقتصاد خبر داد

 انتشار صورت های مالـی
 ۴۰۰ شرکت غیربورسی

رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام:

حوادث جزئی حواس مسئولان 
را از سازندگی پرت نکند

مدیرگازرسانی شرکت ملی گاز ایران:
وزانه ۲۵۰ میلیون متر مکعب کسری  ر

گاز در کشور وجود دارد

از سوی مدیر سامانه هوشمند سوخت
آخرین وضعیت صدور کارت 

سوخت تشریح شد
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دبیر شورای نگهبان وحدت کلمه را نیاز ضروری امروز 
جهان اسلام و ایران دانست و گفت: امنیت، رشد و رفاه 
اقتصادی، عزت و اقتدار همه در ســایه وحدت امکان 

پذیر است.
 آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان در سخنان 
خود در جلســه این شــورا با تبریک به مناسبت ایام 
میلاد حضرت رســول اکــرم )ص( و حضــرت امام 
صادق )ع( گفــت: در هفته وحدت به ســر می بریم؛ 
این میلادها بــرای همه ما با برکت اســت و از خداوند 
مهربان می خواهم توفیق پیــروی از این بزرگواران را 

به ما عنایــت فرماید.آیت الله جنتی در ادامه 
ســخنان خود گفت: ایجاد تفرقــه در بین 
مسلمانان راهکار و خدعه قدیمی دشمنان 
اســلام اســت و این تفرقه انگیزی در طول 
تاریخ خون بســیاری از مسلمانان بی گناه را 

بر زمین ریخته است.
وی افزود: امروز جهان سلطه نه تنها دشمن 

واحد همه مســلمانان عالم، بلکه دشــمن واحد همه 
آزادگان جهان است و راه برهم زدن معادلات ظالمانه 
اســتکبار جهانی، وحدت تمام آزادگان جهان است از 

این رو هرکســی در جهت ایجاد اختلاف در 
جهان اسلام حرکت کند، دانسته یا ندانسته 

پیاده کننده نقشه استکبار جهانی است.
دبیر شورای نگهبان تاکید کرد: حضرت امام 
خمینــی )ره( از ابتدای مبــارزات داعیه دار 
وحدت امت اســلام بودند و نظام جمهوری 
اســلامی ایران نیز از آغاز استقرار تاکنون در 
این مسیر حرکت کرده اســت و امروز نیز مقام معظم 

رهبری پرچمدار اتحاد جهان اسلام هستند.
آیت الله جنتــی وحدت مســلمانان را اولیــن عامل 

شکل گیری امت اسلام دانست و گفت: تا باور عمیق به 
وحدت در بین مذاهب اسلامی شکل نگیرد، دستیابی 
به امت اسلام که تضمین کننده عزت مسلمانان است، 
امکان پذیر نیســت. بســیاری از مصیبت هایی که در 
کشورهای اسلامی پیش آمده است نتیجه بی توجهی 

به اهمیت اتحاد جهان اسلام است.
دبیر شــورای نگهبــان در پایان وحدت کلمــه را نیاز 
ضروری امروز جهان اســلام و ایران دانســت و گفت: 
امنیت، رشــد و رفاه اقتصادی، عــزت و اقتدار همه در 

سایه وحدت امکان پذیر است.

شورای نگهبان

امنیت و رشد اقتصادی در سایه وحدت امکان پذیر است

وزیـر صمت اعلام کرد

و تا پایان سال حذف قرعه کشی خودر
صفحه 2   خودروی ناقص کف پارکینگ نداریم                                        مذاکره برای واگذاری خودروسازان در مراحل پایانی 

دستاورد همایش اقتصادی کشورهای حاشیه دریای خرز از نگاه رئیس سازمان توسعه تجارت:

های ملی در مبادلات بانکی  استفاده  از پول 
دریای خـزر کشورهای حاشیه 

مدیرگازرسانی شــرکت ملی گاز گفت: روزانه ۲۵۰ میلیون متر مکعب کسری گاز 
در کشور وجود دارد که این مشکل باید با بهینه سازی مصرف سوخت جبران شود.



دستاورد همایش اقتصادی کشورهای حاشیه دریای خرز از نگاه رئیس سازمان توسعه تجارت:

استفاده از پول های ملی در مبادلات بانکی کشورهای حاشیه دریای خزر

وزیر صمت اعلام کرد

و تا پایان سال حذف قرعه کشی خودر

اقتصاد
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rپنجشنبه      21 مهر 1401    شماره 1165

رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام:
حوادث جزئی حواس مسئولان را از سازندگی 

پرت نکند
 

رهبر معظــم انقلاب اســلامی با تاکید بــر اینکه حرکــت ملت ایران 
سبب انفعالی و واکنشی بودن حرکت دشــمن در قضایای اخیر شد، به 
مسئولان توصیه کردند: مراقب باشــید این مسائل حواس شما را پرت 
نکند و از کارهای اصلی و اساســی باز نمانید. حضرت آیت الله خامنه ای 
رهبر انقلاب در دیــدار رئیس و اعضای دوره جدید مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام، مجمع را به لحــاظ حضور افراد نخبــه و مجرّب و نگاه 
همه جانبه به مســائل کشــور و وظایف اساســی که بر عهده آن است، 

مجموعه ای بسیار مهم برای جمهوری اسلامی دانستند.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین با اشاره به قضایای اخیر، اغتشاش های 
پراکنده را طراحی انفعالی و ناشــیانه دشــمن در مقابل پیشــرفت ها 
و حرکت های ابتــکاری و بزرگ ملت ایران خواندنــد و تأکید کردند: تا 
هنگامی که ملت در مســیر نظام اسلامی و ارزشــهای دینی قرار دارد، 
این دشمنی ها ادامه خواهد داشت و تنها راه علاج آن ایستادگی است و 
مسئولان کشور نیز مراقب باشند اینگونه مسائل آنها را از مسئولیت ها و 

وظایف اصلی در عرصه داخلی و خارجی باز ندارد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تشــکر از تلاش های اعضــاء در دوره قبلی 
مجمع بخصوص جلسات متراکم درباره سیاست های کلی برنامه هفتم، 
و همچنین با گرامیداشــت یــاد اعضای فقید به ویــژه مرحوم آیت الله 
هاشمی شــاهرودی، مجمع تشــخیص مصلحت گفتند: مجمع هم از 
لحاظ حضور افراد نخبه و مجرّب در آن، و هــم به علت وظایف مهم آن، 
جایگاهی والا و برتر دارد.ایشــان مهمترین مسئولیت مجمع را وظیفه 
»تشــخیص مصلحت« خواندند و گفتند: مسئله مصلحت جزو مسائل 
درجه یک نظام، و به تعبیر امام بزرگوار به قدری مهم اســت که غفلت از 

آن گاهی موجب شکست اسلام می شود.
رهبر انقلاب، معرفی و معنــا کردن »مصلحــت« در مقابل »حقیقت 
و حکم شــریعت« را غلط دانســتند و با تأکید بر اینکه لازمه تشخیص 
صحیح، شناخت موضوع و شــناخت مصلحت است، افزودند: در تعیین 

مصلحت باید به شیوه ای عمل شود که کاملًا اطمینان بخش باشد.
حضرت آیت الله خامنــه ای همچنین اعتبار قوانین مورد بررســی در 
مجمع را تا زمان جاری بودن مصلحت دانســتند و خاطرنشان کردند: 
در موضوع سیاســت های کلی نیز نباید نگاه افراطی یا تفریطی داشت 
زیرا هم گنجاندن مســائل آرمانی و هر چیز مفید برای کشور به عنوان 
سیاست کلی نادرست است هم جزیی نگری و تعیین بعضی کمیّت ها و 

وارد شدن در جزئیات اجرایی و تقنینی.
رهبر انقلاب تعریف صحیح از سیاست های کلی را »چارچوبی روزآمد 
و جهت دهنده به قوانین و امور اجرایی به منظور دســتیابی به اهداف« 
خواندند و افزودنــد: بعضی از سیاســت ها، ماندگار، امــا برخی دیگر 

مختص یک دوره خاص و نیازمند به روزرسانی هستند.
ایشان وظیفه نظارت بر حُسن اجرای سیاســت های کلی را مسئله ای 
ظریف دانستند و گفتند: گاهی شکایت می شود که این نظارت موجب 
قفل شدن کارها می شــود در حالی که ملاحظات و قواعد حقوقی باید 
به گونه ای در نظر گرفته شــود که نظارت در عین جلوگیری از انحرافِ 
جهت گیری هایِ قانونگذاری و اجرایــی، موجب توقف یا تأخیر در امور 
نشود.»اثربخشــی سیاســت های کلی« نکته پایانی مورد اشاره رهبر 
انقلاب در این بخش بود.حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه به قضایای 
اخیر و برخی اغتشاش های پراکنده اشاره و به اعضای مجمع تشخیص 
مصلحت به عنوان افراد تأثیرگذار در اصلاح امور و خنثی کردن نقشــه 
دشمن، توصیه کردند در قبال این مسائل توجه کافی داشته باشند و از 
این مسائل عبور نکنند.ایشان با تأکید بر اینکه در حوادث اخیر، نقش و 
دخالت دشــمن برای همه و حتی برای صاحب نظران بی طرف خارجی 
روشن و آشکار است، افزودند: این قضایا یک موضوع خودجوش درونی 
نیست البته ممکن اســت از برخی زمینه ها اســتفاده کرده باشند اما 
اقدامات دشمن همچون تبلیغات، تلاش برای اثرگذاری فکری، ایجاد 
هیجان، تشــویق و حتی آموزش راههای ســاخت مواد آتش زا، اکنون 

کاملًا واضح و آشکار است.
رهبر انقلاب،  نکته مهم در این قضایا را »انفعالی و واکنشی بودن حرکت 
دشمن« برشمردند و خاطرنشــان کردند: ملت ایران در فاصله  زمانی 
کوتاه، حرکت های بزرگــی انجام داد که ۱۸۰ درجــه در نقطه مقابل 
سیاســتهای اســتکبار جهانی بود و آنها ناچار به عکس العمل شدند و 
در همین چارچوب با برنامه ریزی و صَــرف پول، افرادی از جمله برخی 

سیاسیون در آمریکا، اروپا و برخی نقاط دیگر را به میدان آوردند.
حضرت آیت الله خامنــه ای گفتند: این حرکت های عظیم نشــان داد 
ملت ایران علاوه بر اینکه با نشــاط، متدینّ و پایبند به ارزشها و مسائل 

دینی است و کشور نیز حرکت رو به جلو خود را با شتاب ادامه می دهد.
حضرت آیت الله خامنه ای حضور میلیونی جوانان در راهپیمایی اربعین 
و حرکت هــای مؤمنانه را نمونه ای از تدیـّـن، دین باوری و حرکت های 
بزرگ ملت ایران برشــمردند و افزودند: در واقع ابتکار به دســت ملت 
ایران بود و دشمن مجبور به عکس العمل ناشیانه و ابلهانه و برنامه ریزی 

برای اغتشاش شد.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید مجدد بر متفاوت بودن حکم کسانی که به 
خیابان ها آمدند، خاطرنشــان کردند: برخی از این افراد یا عامل دشمن 
هستند یا اگر عامل هم نباشــند هم جهت با دشمن هستند و برخی هم 
افراد هیجان زده هستند. در مورد دســته دوم باید کار فرهنگی انجام 
گیرد اما درخصوص دسته اول، مســئولان قضایی و امنیتی باید وظیفه 
خود را انجام دهند.حضرت آیــت الله خامنه ای گفتنــد: اینکه برخی 
می گویند فضا را امنیتــی نکنید بله ما هم موافق هســتیم و تا آنجایی 
که ممکن است فضا نباید امنیتی شــود اما کار فرهنگی جای خود و کار 

قضایی و امنیتی هم در جای خود.
ایشــان تأکید کردند: تا زمانی که ملت ایران، پرچم اســلام را به دست 
گرفته و همراه نظام اســلامی است،  این دشــمنی ها به اشَکال مختلف 
ادامه پیــدا خواهد کرد و تنها راه علاج آن نیز ایســتادگی اســت البته 
اینگونه نیســت که بگوییم حرکت در مسیر اســلام، برای ما از جانب 
شیاطین دردسر درست کرده اســت زیرا آنهایی هم که در مسیر اسلام 

نیستند به نحو دیگری دچار دردسر از طرف شیاطین هستند.
رهبر انقلاب اســلامی خاطرنشــان کردند: ایســتادگی ما در مقابل 
طراحی ها و دردسرسازی های شیاطین موجب توقف نمی شود و زمینه 
ساز حرکت رو به جلو می شــود.حضرت آیت الله خامنه ای یک توصیه 
نیز به مسئولان کشور کردند و گفتند: مراقب باشید این مسائل حواس 
شما را پرت نکند و از کارهای اصلی و اساسی باز نمانید.ایشان افزودند: 
ســازندگی ها و کارهای بزرگ اجرایی و قانون گذاری هــای کارآمد و 
کارهای بزرگ قضایی و مسائل مهم در سیاست خارجی نباید معطوف 

به این حوادث جزئی شوند و به لطف خدا اینگونه هم نخواهد شد.
ایشــان در پایان ســخنان خود تأکید کردند: ما به وعده الهی مبنی بر 

پیروزی قطعی یقین داریم و حتماً کمک الهی همراه ما خواهد بود.

تریبون

خریدار   رئیس ســازمان توسعه تجارت 
گفت: یکی از موضوعات مهم مطرح شــده 
در همایش اقتصادی کشــورهای حاشــیه 
دریای خزر، بحث استفاده از پول های ملی 
و سازوکارهای بانکی مســتقل از سوئیفت، 

دلار و یورو است.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی ســازمان 
توســعه تجارت، علیرضا پیمان پاک، معاون 
وزیر صمت و رئیس ســازمان توسعه تجارت 
در گفتگو بــا برنامه رادیویــی رهیافت، در 
خصوص پیشــنهادات کاربــردی ایران در 
دومین همایش اقتصادی کشورهای ساحلی 
دریــای خزر، گفــت: یکی از اســتراتژی ها 
و راهبردهــای دولــت ســیزدهم، توجه به 
ظرفیت هــای اقتصادی و تجاری اســت که 
شــاید در دوره های قبل توجه کاملی به آنها 
نشده است. بحث بهره مندی از ظرفیت های 
خوب و مطلوب کشــورهای همسایه  ایران و 
کشــورهای منطقه خصوصــا در حوزه های 
اوراســیا، آفریقا، شــرق آســیا و آمریکای 
لاتین و ... در برنامه های مان قرار دارد که در 
گذشته با تکیه بر برجام یا عدم توافق برجام، 
می توانســتند از آنها اســتفاده کنند که این 
اتفاق نیفتاد.وی اضافه کرد: متاسفانه برخی 
از این حوزه ها کمتر مــورد توجه قرار گرفته 
یا معطل توافقات مانده بود کــه یکی از این 
حوزه ها و فرصت های بسیار مطلوب، ظرفیت 
کشورهای شمالی ایران در حوزه های آسیای 
میانه، اوراسیا یا کشــورهای حاشیه  دریای 
خزر اســت. اگر این کشــورها را با همدیگر 
جمع کنیم، حوزه تجــاری وارداتی بیش از 
۵۰۰ میلیارد دلار را پیش روی کشــورمان 
قرار می دهد، پس می بایســت از این فرصت 
مناســب، به خوبی اســتفاده و بــرای آنها 

برنامه ریزی منطقی انجام دهیم.

توجه ویژه به بحث تجارت آزاد 
با اوراسیا

رئیس ســازمان توســعه تجارت با اشــاره 
به اینکه یکــی از بحث های مهــم، حضور 
فعالانه ایران در این اتحادیه ها و پیوندهای 

منطقه ای است که در این بین بحث اوراسیا 
به صورت جدی دنبال می شــود، افزود: در 
دولت سیزدهم، بحث تجارت آزاد با اوراسیا 
به عنوان یکی از موضوعات بسیار مهم مورد 

توجه قرار گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه نشست ها و پیگیری ها 
و ســفرهای صورت گرفته در حوزه اوراسیا 
در یک ســال اخیر بیش از تعدادی بوده که 
در ۳ سال گذشته انجام شــده است، ادامه 
داد: در این راســتا بیش از ۹ دور نشست )۵ 
دور مجازی و ۴ دور مجازی( برای دستیابی 
بــه تجــارت آزاد منطقه ای که نخســتین 
تجارت آزاد منطقه ای محسوب می شود، با 

کشورهای اوراسیا آغاز کنیم.
پیمان پــاک در ادامــه تاکید کــرد: از بین 
کشــورهای اوراســیا، دو کشــور روسیه 
و قزاقســتان عضــو همایــش اقتصــادی 
کشورهای ســاحلی دریای خزر هستند که 
در کنار آنها ترکمنســتان و آذربایجان هم 
حضور دارند که ظرفیت منطقه ای بســیار 
خوبی در حوزه هــای تجــارت، ترانزینت 
و حوزه همکاری هــای علمــی، فناوری و 

منطقه ای را برای ایران ایجاد می کنند.
وی در این خصوص اضافه کرد: در همایش 
اقتصادی کشورهای ســاحلی دریای خزر 
دو موضوع پیگیری شــد که یکــی از آنها 
برگزاری نشســت مشــترکی بود که در آن 
مسائل مختلفی از جمله طرح های ایران در 
خصوص ایجاد منطقه آزاد مشترک تجاری، 
مســائل مرتبط با روابط بانکی و موضوعاتی 
در خصوص تزانزیت ارائه شــد. بحث دیگر 

هم برگزاری نشست های دو جانبه بود.

برگزاری مباحث جدی و تخصصی 
در حوزه های مختلف

معاون وزیر صمت همچنین خاطرنشــان 
کــرد: یکــی از مهمتریــن ویژگی هــای 
همایــش اقتصادی کشــورهای ســاحلی 
دریای خزر، این بود که معــاون اول رئیس 
جمهور از ماه های قبــل موضوعات مربوط 
به روابط تجاری و اقتصای این کشــورها را 

در نشســت هایی که هر هفته یا دو هفته ای 
برگزار می شــد، در حضور دســتگاه های 
مختلف پیگیری و پایش می کــرد؛ اتفاقی 
که باعث شــد با دیدگاهی کاملا تخصصی 

و آماده در جلسات حاضر شویم.
وی با اشــاره به اینکــه در ایــن همایش و 
در حوزه هــای مختلــف، مباحــث جدی 
و تخصصــی برگــزار شــد، ادامــه داد: در 
مــورد نحوه همــکاری تجار و اســتفاده از 
ظرفیت های تجاری در قالب نشست اتاق ها 
بحث و بررســی صورت گرفت که ارتباطات 
و مذاکرات خوبی صورت گرفت. همچنین 
در مورد اســتفاده از ظرفیت های اتحادیه 
اوراسیا توسط کشــورهای حاشیه دریای 

خزر، مباحث مختلفی برگزار شد.

استفاده از پول های ملی 
و سازوکارهای بانکی مستقل 

از سوئیفت، دلار و یورو
پیمان پاک به این پرســش کــه تحریم ها 
دستاوردهایی مناســبی در حوزه تبادلات 
بانکی از جمله عبــور از دلار با تنظیم روابط 
بانکی را بوجود آورد که در این بین سازمان 
توسعه تجارت تا چه میزان روی این موضوع 
تمرکز می کند تا شرایط برای تبادلات مهم 
مالی با کشــورهای دیگر ایجــاد می کند؟، 
اینگونه پاســخ داد: یکــی از موضوعاتی که 
هم مدنظــر اقتصادهای مســتقل و هم در 
اجلاس های مختلف از جمله شــانگهای و 
همایش اقتصادی کشورهای ساحلی دریای 

خزر مطرح شده و می شود، بحث استفاده از 
پول های ملی و سازوکارهای بانکی مستقل 
از سوئیفت، دلار و یورو است.وی با اشاره به 
اینکه پیگیری های بســیاری در قالب ایجاد 
کانال های بانکی مســتقل یعنی حساب های 
دوجانبه با این کشورها انجام شد و بحث هایی 
در مورد همــکاری با تکیه بر این شــیوه ها با 
کشورهایی مانند روســیه و ... صورت گرفت، 
اضافه کرد: در این رابطه معــاون اول رئیس 
جمهور، وزیر اقتصــاد و همکاران وزارت امور 
خارجه بــا بانک های بزرگ و مهم روســی و 
منطقه ای جلساتی داشتند تا این موضوعات 

وارد فضای اجرایی شود.

شکل گیری صندوق های مشترک 
تامین مالی

رئیس ســازمان توســعه تجارت افزود: در 
وضعیت فعلی این بانک ها حساب کارگزاری 
با بانک های ایران بــاز کرده اند و پرداخت و 
دریافت در آنها صورت می گیــرد و در کنار 
آنها از ظرفیت ایجاد ضمانت نامه اســتفاده 
می کنیــم. صندوق های مشــترک تامین 
مالی تشکیل شــده که شــکل گیری آنها 
جدید اســت و پروژه هایی معرفی شده که 
طرح های توجیهــی آن در حال بررســی 
اســت. همه اینها در قالب همــکاری مالی 

منطقه ای اتفاق افتاده است.
وی با تاکید بر اینکه در کنــار این موارد، در 
خصوص بیمه ها اقداماتــی صورت گرفته، 
تصریح کــرد: توافق نامه هــا و قراردادهای 
بیمه هــای صادراتی امضا شــده و در حوزه 
خدمــات فنــی - مهندســی، در حــوزه 
صادرات کالا و در حــوزه بیمه های اتکایی 
به کار گرفته شده اســت. همه این موارد با 

کشورهای هدف در حال انجام است.

بررسی خطوط تولید مشترک و به 
اشتراک گذاری دانش فنی

پیمان پاک با اشــاره بــه اینکــه برخی از 
کشــورها دنبال منافع اقتصادی هســتند، 
یادآور شد: اگر ســازوکاری تعریف شود که 

منافع کشور مقابل، در کنار کشور خودمان 
تامین شــود، هیچ کشــوری منتظر اجازه 
و تائید کشــور ثالث نمی ماند و فضا را برای 
گسترش تجارت و همکاری های صنعتی و 

اقتصادی مهیا می کند.
وی با بیان اینکه موضوع مهــم دیگر که در 
همایــش اقتصادی کشــورهای ســاحلی 
دریای خــزر پیگیری شــد، همکاری ها و 
مشارکت های صنعتی اســت، اظهار کرد: 
غیر از بحث توســعه تجارت و همکاری های 
دوجانبه و یا چندجانبه، بحث های خطوط 
تولید مشترک و به اشــتراک گذاری دانش 
فنی مــورد بحث و بررســی طرفیــن قرار 
گرفت. امــروز در حــال احــداث خطوط 
مشــترک تولیــدی در زمینه هــای تولید 
قطعات خودرو، تولید خودرو، لوازم خانگی، 
تجهیزات پزشــکی، تولیــد دارو و ... با این 

کشورها هستیم.
معاون وزیر صمت گفت: دولت ایران در این 
همایش اعلام کرد »کشــورهای ســاحلی 
دریای خــزر به عنــوان لنگــرگاه امنیت 
غذایــی جهان محســوب می شــوند«؛ در 
زمینه امنیت غذایی، بخــش قابل توجهی 
از کالاهای اساســی از جمله گندم، روغن، 
دانه های روغنی و نهاده هــای دامی مانند 
جو، در کشورهای قزاقســتان و روسیه که 
کشــورهای بــزرگ اقتصادی در حاشــیه 
دریــای خــزر هســتند، تولید می شــود. 
همچنیــن ظرفیت های بســیار بالایی در 

زمینه فرآوری وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه یکی از ابتکارات ایران، 
ایجاد هــاب منطقه ای برای بحــث توزیع 
کالای اساسی و فناوری و توزیع مواد غذایی 
بود، یادآور شد: جایگاه بی نظیر ژئوپلوتیک 
ایران خصوصا بعد از بحران روسیه و اوکراین 
که مسیر شــرق به غرب را قطع کرده است، 
این امکان را ایجاد می کند که مواد تولیدی 
در کشورهایی مانند قزاقستان، روسیه و ... 
از مسیر کشــورمان برای کشورهایی مانند 
عراق، پاکستان، کشــورهای حاشیه خلیج 

فارس و آفریقایی توزیع شود.

سمیه رســولی  وزیر صمت با بیان اینکه 
امســال خــودروی ناقص کــف پارکینگ 
نداریم، از حذف قرعه کشی خودرو تا پایان 

سال جاری خبر داد.
 ســیدرضا فاطمی امین با حضور در برنامه 
صــف اول در رابطــه با حذف قرعه کشــی 
خودرو اظهار کرد: محصولات سایپا از قرعه 
کشی خارج شــده اند. در ایران خودرو هم 
هایما خارج شــده و تارا هم به زودی خارج 
می شــود. البته تا پایان ســال قرعه کشی 
خودرو حذف خواهد شد. علاوه بر این برنامه 
تولیــدی شــرکت ها و واردات در کنار هم 

می تواند عرضه و تقاضا را متعادل کند.
فاطمــی امیــن در خصــوص واگــذاری 
خودروســازها، گفت: طبق دستور رئیس 
جمهور قرار بود واگذاری خودروســازها تا 
آخر شــهریور تعیین تکلیف شود. واگذاری 
مهم اســت اما اگر واگذاری نادرست انجام 
شود شرکت ها بعد از چند ســال با انبوهی 
از بدهی دوباره تحویل دولت داده می شوند 
مثل هپکو. خودروسازی ها ۱۰۰ برابر هپکو 
هســتند و اگر چالشــی در حوزه واگذاری 
ایجاد شــود ۱۰۰ برابر خواهــد بود. قیمت 
گذاری این شــرکت های خودروساز انجام 
شده و در این مســیر ۷۰۰ ابلاغ کارشناسی 

رسمی صورت گرفته است.
وی افزود: باید توجه شــود کــه چگونه این 
شــرکت ها واگذار شود تا ســاختار صنعت 
خودرو اصلاح شــود به این منظور به مدل 
۶ لایــه رســیدیم. در بحث واگــذاری این 
شــرکت ها در مرحلــه نهایــی مذاکرات با 

سازمان خصوصی سازی هستیم.

رشد 2۸0 درصدی تولید
 خودروی کامل

فاطمی امین در ادامه مهمترین شاخص در 
اقتصاد را تولید عنوان کرد و گفت: بر اساس 
گزارش مرکــز آمار در ۳ ماهه اول امســال 
رشد تولید در بخش صنعت ۵.۱ درصد بوده 
اســت. در ۵ ماهه اول امســال نیز شاخص 
تولید در شــرکت های صنعتی بورسی ۶.۷ 

درصد رشد داشته است.
وی با اعلام اینکه امســال خودروی ناقص 
کف پارکینگ نداریم، افــزود: در فولاد ۱۰ 
درصد، خودروی سواری کامل ۲۸۰ درصد، 
اتوبوس و ون ۱۴۰ درصد، ظروف ۱۳ درصد 
رشد تولید داشــته ایم. در روغن نباتی نیز 
تولید منفی بــوده اما در واحدهــا کمبود 
نداشتیم و این نشــان می دهد سال گذشته 

این کالا قاچاق می شد.
وزیر صمت اضافه کــرد: میزان مصرف برق 

در صنایع ۱۳ درصد رشد داشته و این نشان 
دهنده رشد تولید است.

وی با تأکید بر اینکه صادرات ما همیشــه به 
نفت گره خورده بود و نفــت در تراز تجارت 
خارجــی و در بودجه دولت اثــر می گذارد، 
تصریح کــرد: در حــال حاضر بــه جایی 
رســیدیم که تراز تجارت بدون نفت کشور 
به صفر نزدیک می شــود به نحوی که در ۶ 
ماهه اول سال ۲۶ میلیارد دلار واردات و ۲۴ 

میلیارد دلار صادرات داشته ایم.
فاطمی امین گفت: بایــد تمرکز ما صادرات 
کالاهای دانش بنیان، تجهیزات پزشــکی و 
کاتالیست باشــد. علاوه بر این صادرات در 
۶ ماه اول امســال از نظر ارزشی ۱۳ درصد 
رشد داشته است اما رشد صادرات کالاهای 

صنعتی ۳۰ درصد بود.
وی به پیمان شــانگهای نیز اشــاره کرد و 
افزود: یک چهارم کل خشکی های دنیا، ۴۰ 
درصد جمعیت جوان دنیا، یک ســوم رشد 
اقتصادی جهان و بزرگترین مصرف کننده 
و تولید کننــده انرژی دنیا در کشــورهای 
عضو شانگهای اســت و این موارد قدرتی به 
شــانگهای می دهد که تصمیمات آن بین 

المللی باشد نه منطقه ای.

پیشنهاد ایجاد کانال مالی بدون 
دلار و یورو در سازمان همکاری های 

شانگهای
فاطمی امیــن گفت: بعــد از اینکــه دو بار 
پیشنهاد عضویت ما در شــانگهای پذیرفته 
نشــد امســال پذیرفتــه شــد. ارتباطات 

اقتصادی، فرهنگی و سیاســی به ما کمک 
می کند کار را توســعه دهیم. پیشنهاد شد 
کانال مالی بدون دلار و یورو ایجاد کنیم که 
مورد استقبال اعضا قرار گرفت. البته اوراسیا 
هم مهم اســت و تعرفه ها بین کشــورهای 
عضو صفر اســت. علاوه بر این امسال ۹ دور 
مذاکره شده و قرار است حداکثر تا یک سال 

آینده به اوراسیا بپیوندیم.

پارسال 10 هزار میلیارد تومان حقوق 
دولتی معادن دریافت شد

وزیر صمت با اعلام اینکه معدن نقطه شروع 
تولید است که در این بخش بیشتر در حوزه 
شناسایی و اکتشــاف ذخایر معدنی عقب 
ماندگی داریــم، اظهار کرد: ما به درســتی 
کشور را اکتشــاف نکرده ایم. ذخایر سنگ 
آهن برای ۱۵ ســال آینده بیشتر اکتشاف 
نشده است. از مهر سال گذشــته اقداماتی 
شروع شده و مناطق کشــور را به ۳ قسمت 
تقســیم کردیم و تــا ســال ۱۴۰۳ باید در 
مناطق یک و ۲ ذخایر معدنی اکتشاف شود.

فاطمی امیــن اضافه کرد: باید به ســمتی 
برویم که فرآوری بیشــتری داشته باشیم. 
در حال حاضــر خام فروشــی معدنی یک 
درصد اســت که معقول اســت اما به جای 
شــمش فولاد باید ورق صادر کنیم. تمرکز 
ما این است که کالاهای معدنی تا حد امکان 
فرآوری و بــا ارزش افزوده بیشــتری صادر 
شــود. البته معادن غیر فعالی هم داریم که 

باید سریع تر فعال شوند.
وی با بیان اینکه ۴ هــزار معدن غیرفعال در 

بخش غیر فلزی و معادن مصالح ساختمانی 
داریم، گفت: در دســته اول معــادن فلزی 
تمامــی معادن بــزرگ به جز یــک معدن 
فعال هســتند اما ۵۰ درصد معادن مصالح 
ساختمانی غیر فعالند. قرار شده معادن غیر 
فعال را به مزایده بگذاریم که از شنبه شروع 
شده و بیش از ۵ هزار پروانه بهره برداری به 

مزایده گذاشته شده است.
وزیر صمت اعلام کرد: ســال گذشــته ۱۰ 
هزار میلیارد تومان درآمــد از محل حقوق 
دولتی معادن دریافت شــد که امسال ۱۹ 
هزار میلیارد تومان دریافت شــد. در معادن 
فلزی مانند مس و سنگ آهن نیز به جز یک 
مورد معدن غیر فعال به دلیل تخلف، تمامی 
معادن فعال هستند و حتی بیش از ظرفیت 
برداشــت دارند. در معادن غیــر فلزی مثل 
ســیلیس ۲۰ درصد معدن غیر فعال داریم. 
در حــوزه مصالح ســاختمانی کــه عمدتاً 
معادن کوچک هســتند، غیر فعــال زیاد 
داریم که یکی از پروژه های ما فعال ســازی 

معادن کوچک است.
فاطمی امین با اشــاره به اینکــه در ۶ ماهه 
اول امســال تولیــد ماشــین آلات معدنی 
۱۰۰ درصــد افزایــش پیدا کرده اســت، 
افزود: ۹ پروژه شروع شده که یکی نوسازی 
و بهســازی واحدهــای تولیدی اســت و 
همزمان با آن نوســازی و بهسازی ماشین 
آلات را هم در دستور کار داریم. با همکاری 
بانک مرکزی ۵۰ هــزار میلیارد تومان برای 
نوســازی و بازســازی بنگاه های صنعتی 
تخصیص داده می شود. تمرکز ما بازسازی 

ماشــین آلات واحدهایی اســت که باعث 
افزایش کیفیت و کاهش هزینه تولید شود.

لازمه تحقق دولت هوشمند ایجاد 
تغییرات داخل خود وزارت صمت است

وی تأکیــد کرد: برای رســیدن بــه دولت 
هوشــمند تا داخــل وزارت خانــه را تغییر 
ندهیم اتفــاق نمی افتــد. در داخل وزارت 
خانه سامانه پایش طراحی کردیم که تمامی 
متغیرهــای کلان حوزه صنعــت، معدن و 
تجارت رصــد و بر مبنــای آن برنامه ریزی 
می شــود. البته به شــاخص هایی در مورد 
فعالیــت کســب و کارها می رســیم که به 
مســئولان وزارت صمت کمــک می کند 
هوشمندانه عمل کنند و متمرکز بر اهداف 

باشند.
وزیر صنعت اضافه کرد: در این سامانه تمام 
داده هایــی که در بخش صمت لازم اســت 
حاکمیت بداند داشــبورد و منظم می شود. 
مثلًا در بورس کالا قیمت پت چقدر اســت 
و روزانــه رصــد می شــود. از طریق همین 
سیستم، بازار فولاد در سال گذشته تنظیم 
شده اســت. زمانی هوشــمند هستیم که 
۳ ماهه آینــده را پیش بینی کنیــم. از بین 
۳۰۰ داشبورد سامانه پایش ۱۷۰ داشبورد 
کامل شده و تا آخر آبان تکمیل می شود. در 
اقتصاد دانش بنیان باید وزارت خانه دانش 

بنیان باشد.

امروز 240 میلیون قطعه لوازم یدکی 
کد رهگیری دارند

وی در خصوص ســامانه جامع تجارت هم 
به ارائه توضیحاتی پرداخت و افزود: سامانه 
جامع تجارت توسعه پیدا کرده و کامل شده 
است؛ به طور مثال کد رهگیری اجرایی شد 
و امــروز ۲۴۰ میلیون قطعه لــوازم یدکی 
کد رهگیری دارند. در ســامانه شــفافیت 
در فروشــگاه ها، ۵ هزار و ۶۰۰ فروشــگاه 
اطلاعات را ثبت کرده اند و تا آخر ســال به 
۲۰۰ هــزار فروشــگاه ارتقا می یابــد که از 

احتکار و گران فروشی جلوگیری می کند.
وزیــر صمت با اعــلام اینکــه روندها برای 
رســیدن به افق ۱۴۰۴ مثبت است، گفت: 
ســال گذشــته هدف صادرات ۴۵ میلیارد 
دلاری بود که به ۴۸ میلیارد دلار رسیدیم. 
امســال ۵۰ میلیارد دلار هدف گذاری شده 
که تا پایان ســال به بیشــتر از ایــن میزان 
می رســیم.صادرات ۷۵ هــزار میلیــارد 
دلاری تا ۱۴۰۴ هدف گذاری شده که به آن 
خواهیم رسید ضمن اینکه ترکیب صادرات 

را هم عوض می کنیم.



شــرکت پالایش نفت بندرعبــاس در حال حاضر  بندرعباس-کمالی
۱۸ درصد فرآورده های نفتی مورد نیاز کشــور را مطابق با استاندارد های روز 
دنیا تامین می کند.هاشــم نامور مدیر عامل شرکت پالایش نفت بندرعباس 
در مراسم آغاز به  کار نخستین دفتر حل مســئله در صنعت نفت در راستای 
تحقق شعار سال، گفت: شرکت پالایش نفت بندرعباس در راستای منویات 
رهبر معظم انقلاب و با تکیه بر دانش مهندسان داخلی یکی از پیچیده ترین 
و تخصصی ترین طرح های توســعه ای را برای ارتقای محصولات سنگین با 
محوریت تولید کُک اسفنجی در دست اجرا دارد که منجر به تولید محصولات 

دیگری مانند نفتا و پروپیلن به  عنوان خوراک صنایع پتروشیمی خواهد شد.

نامور گفت: شــرکت پالایش نفت بندرعبــاس در حال حاضــر ۱۸ درصد 
فرآورده های نفتی مورد نیاز کشــور را مطابــق با اســتاندارد های روز دنیا 
تامین می کند.پالایشگاه نفت بندرعباس یکی از بزرگ ترین پالایشگاه های 
خاورمیانه با ظرفیت پالایشی بیش از ۳۰۰ هزار بشــکه در روز است.محمد 
صادقی رئیس دانشــگاه هرمزگان نیز در این مراســم گفت: این دانشگاه به 
منظور انجام مسئولیت اجتماعی خود نسبت به جامعه پیرامونی برای اولین 
بار در سطح کشــور مدل قرارداد های باز حل مسئله با صنایع را پیشنهاد کرد 
و نخستین دفتر حل مســئله با مشارکت شــرکت پالایش نفت بندرعباس 

گشایش یافت.

هرمزگان

شرکت پالایش نفت بندرعباس تولید کننده ۱۸ درصد فرآورده های نفتی کشور

بوشــهر مدیرکل امور مالیاتی اســتان 
بوشــهر گفت: درآمد مالیاتی این استان در 
نیمه نخست امسال پنج هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان بود که نســبت به مدت مشــابه سال 

گذشته ۵۴ درصد افزایش یافته است.
محمد جواد رســتمی  بیان کرد: وجود تورم و 
هدفمند کردن مالیات فعالان اقتصادی منطقه 
ویژه اقتصادی انرژی پارس بیشــترین نقش را 
در این رشد داشته  اســت زیرا تاکنون برخی از 
فعالان اقتصادی این منطقــه معاف از مالیات 
بودند که با اصلاح قانون ها اخــذ مالیات از این 

فعالان اقتصادی هدفمند شده است.
وی ادامه داد: در حالی که برای نیمه نخست 
امســال وصول ۶ هزار میلیارد تومان مالیات 
پیش بینی شــده بود، ۹۱ درصد این میزان 

محقق شده است.
رستمی عنوان کرد: بالغ بر ۹۸ درصد افزایش 

درآمد مالیاتی اســتان بوشهر در این مدت از 
محل وصول مالیات شرکت های بزرگ است 
و هر چند شمار اظهارنامه های تکمیل شده 
این اســتان ۸۰ درصد افزایش یافتــه اما با 
توجه به اینکه بیشترین سهم را در درآمدها 
شــخصیت های حقوقی دارند، از نظر مقاسه 

رقمی تاثیر بالایی ندارد.
وی یادآور شــد: امســال ۷۵ هــزار و ۸۸۷ 
شــخصیت حقیقی برای پرداخــت مالیات 
۱۴۰۰ خود اظهار نامه مالیاتی تسلیم کردند.

رســتمی در ارتباط با اخذ مالیات بر اساس 
اطلاعات حاصل از حساب های بانکی کسبه 
توضیح داد: مالیات بــر تراکنش یا مالیات بر 
فروش در قانون وجود نــدارد بلکه »مالیات 
بر درآمد« است و بر اســاس تفاضل هزینه و 
درآمد مشاغل در یک ســال مالی محاسبه 

می شود.

وی ادامــه داد: تا کنون قرار بــود اظهار نامه 
مالیاتی میزان این تفاضل را مشــخص کند 
اما با توجه بــه نیاز به هزینــه، وقت و نیروی 
بســیار بطور معمــول به صــورت مقطوع 
محاسبه می شــد، از ســویی به دلیل ضعف 
فرهنگ و سواد مالیاتی، مودیان کم اظهاری 
یا هزینه های خــود را بالاتر از رقم واقعی ابراز 
می کردند و درصد بالایی از این اظهار نامه ها 

بر اساس واقعیت موجود تکمیل نمی  شد.
مدیرکل امور مالیاتی اســتان بوشهر اضافه 
کرد: این امر سبب شــد که اظهار مودیان و 
اطلاعات حســاب بانکی آنها تفاوت فاحشی 
داشته باشــد؛ بنابراین قرار شــد مالیات بر 

اساس اسناد و مدارک اخذ شود.
وی یادآور شد: امســال اظهارات مودیان در 
اعتراض با این تفاوت در اظهارات و اطلاعات 
حســاب مورد توجه قرار گرفت اما از ســال 

آینده گــردش حســاب به ســند و مدرک 
اساسی در تعیین مالیات این افراد نقش دارد 

و بررسی می شود.
رســتمی با اشــاره به نقش ســامانه جامع 
فروشــگاهی در پیشــگیری از فرار مالیاتی، 

یادآور شــد: ایجاد این ســامانه مهر ماه ۹۸ 
مصوب و بنا شــد تا ۱۵ ماه بعد یعنی دی ماه 
۹۹ راه اندازی شود اما ضعف های زیر ساختی 
در لینــک شــدن اطلاعات دســتگاه های 

مختلف مانع از انجام به موقع آن شده است.

ایســنا/اردبیل مدیر  اردبیل-افســون جبارزاده
شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه اردبیل 
افزود: از زمان آغاز اجرای طرح رایگان دوگانه سوز کردن 
خودروهــای عمومی تاکنون، ۴هزار خودرو در ســطح 

منطقه دوگانه سوز شد.
ســید حجت مدنی با اعلام ایــن خبر افــزود: تاکنون 
GCR. چهارهزار و ۲۵۰ دســتگاه خودرو در ســامانه

niopdc.ir بــرای تبدیل به دوگانه ســوز در ســطح 
منطقه ثبت نام کرده اند که از ایــن تعداد ۴۰۰۰ خودرو 
دوگانه سوز شدند و ۲۵۰ دستگاه خودروی دیگر در صف 

تبدیل هستند.
 وی با اشاره به آغاز دوگانه سوز کردن خودروهای مسافر 

بر اینترنتی افــزود: طرح تبدیل خودروهای مســافر بر 
شخصی به دوگانه سوز با اولویت ماشین های پرمصرف و 

اعطای یارانه از ماه های قبل شروع شده است و بر اساس 
آن حدود ۷۵ درصــد از هزینه تبدیل به صــورت یارانه 

دولتی پرداخت می شود.
 مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه اردبیل 
خاطرنشان کرد: دوگانه سوز کردن خودرو یکی از راه های 
مؤثر در کاهش مصرف سوخت و همچنین کاهش آلودگی 
هوا محسوب می شود. در کشــور ما نیز این روند در ابتدا از 
ناوگان حمل ونقل عمومی و تاکسی ها و پس از آن با تولید 

خودروهای داخلی آغاز شد.
 مدنی ادامه داد: برای خودروهای شــامل طرح، پیامک 
واجد شرایط بودن اســتفاده از این طرح ارسال می شود 
و مالکان خودروها می توانند با مراجعه به ســایت اشاره 
شــده، نســبت به ثبت نام و نوبت گیری در کارگاه های 

مجاز تبدیل اقدام کنند.

ارومیه-رحیم جباردخت معــاون راهداری اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جــاده ای آذربایجان غربی 
گفت: تا پایان شــهریور ماه ســال جاری حــدود ۲۱۶ 

کیلومتر از محورهای مواصلاتی استان آسفالت شد.
 منصور نصرتی با اشــاره بــه عملکرد ایــن اداره کل در 
آســفالت محور های مواصلاتی اســتان طــی ۶ ماهه 
نخســت ســال جاری گفت: در این مــدت در مجموع 
نزدیک به ۲۱۶ کیلومتر آسفالت در محورهای مختلف 

استان اجرا شــد که شــامل اجرای ۱۳۰.۶۲ کیلومتر 
آســفالت گرم، ۲۰ کیلومتر ماسه آســفالت و ۶۵.۳۰ 

کیلومتر لکه گیری بوده است.
 وی با اشــاره به مقدار قیر دریافتی جهت اجرای پروژه 
های آسفالت در محورهای اســتان اظهار کرد: تا پایان 
شهریور ماه امسال ۲۲۶۴ تن قیر از محل بند ز تبصره یک 

برای پروژه های آسفالت دریافت شد.
نصرتی از مهم ترین پروژه های آســفالت اجرا شــده در 

این مدت به اجرای ۳۸.۵۷ کیلومتر عملیات لکه گیری 
و ماسه آســفالت در محور ارومیه - ســرو شامل اجرای 
۱۹.۵۷ کیلومتر آسفالت گرم ، ۶ کیلومتر ماسه آسفالت  
و ۱۳ کیلومتر لکه گیری ، اجرای ۴.۵ کیلومتر آسفالت 
گرم در قطعه دوم محور پلدشــت - مرگنلر ، اجرای ۱۰ 
کیلومتر آسفالت گرم در محور میاندوآب - مهاباد و نیز 
اجرای ۱۸.۵ کیلومتر روکش آسفالت گرم و ۲۵ کیلومتر 

لکه گیری در محور نقده - پیرانشهر اشاره کرد.

اردبیل

آذربایجان غربی

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه استان :

وی عمومی در استان اردبیل دوگانه سوز شد     4هزارخودر

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبر داد؛

آسفالت حدود ۲۱۶ کیلومتر از محورهای مواصلاتی آذربایجان غربی

معاون هماهنگی امور  ســنندج-فاطمه ملایی
عمرانی اســتاندار کردســتان از رشــد۹۲ درصدی 
عملیات اجرایی ســامانه خط انتقال آب ســد آزاد به 
تصفیه خانه شماره دو سنندج به عنوان بزرگترین مگا 

پروژه استان خبر داد.
»کیومرث حبیبی« با اشــاره به تامیــن اعتبار مورد 
نیاز و اطمینان ۱۰۰درصدی تولید و خرید لوله برای 
انجام این پروژه مهم ملی تشریح کرد که روند پیشرفت 
اجرای پروژه عالی اســت و آنگونه که از گزارش های 
پیمانکار پیرامون میزان حفــاری و طول لوله گذاری 
هویداست؛ خط انتقال سامانه سد آزاد به تصفیه خانه 
شماره دو سنندج در ایستگاه آخر قرار دارد و به زودی 
این طرح مهم حیاتی به بهره برداری می رسد و نگرانی 
های شهروندان ســنندجی از کمبود آب شرب تا افق 

بلند مدت سال ۱۴۲۰پایان می یابد.
خط انتقال آب از سامانه سد آزاد به تصفیه خانه شماره 
دوسنندج، پایانی بر تمام دلشــوره ها و نگرانی ها در 
تامین آب شرب شهروندان سنندج در افقی بلند مدت 
اســت این را معاون هماهنگی امورعمرانی استاندار 
کردستان پیرامون اهمیت استراتژیک خط انتقال آب 

از سامانه سد آزاد به تصفیه خانه سنندج گفت.
حبیبی تشریح کرد که از روز اول برای عملیات اجرایی 
این پروژه ۳۵۰ میلیاردتومان برآورد شــده بود که با 
توجه به افزایش تورم ســالانه، هم اکنون برای اتمام 

این پروژه ۸۵۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز اســت که از 
این میزان اعتبار مورد نیاز با همت استاندار و پیگیری 
معاونت عمرانی، ۷۳۰ میلیارد تومان به پیمانکار پروژه 
پرداخت شده است که در سطح کشور به لحاظ تزریق 

منابع مالی بی نظیر است.
او با اعلام اینکه ۱۲۰ میلیاردتومان باقیمانده در مرحله 
پرداخت به پیمانکار بزرگترین مگا پروژه کردستان با 
عنوان سامانه انتقال ســد آزاد به تصفیه خانه شماره 
دو سنندج اســت؛ افزود: که به هنگام تحویل سمت 
معاون عمرانی استاندار کردســتان در ۱۶ مرداد ماه 
امسال،پیشــرفت فیزیکی این مگا پــروژه ۷۵ درصد 
بود که در مدت دو ماه از زمان تصدی ســمت معاون 
هماهنگی امور عمرانی رشــد فیزیکی این طرح مهم 

ملی به ۹۲ درصد افزایش یافته است.  

طرح ملی »نماد« یا همان  همدان-ذلیخا کرمی
خط چهار رقمــی ۱۵۷۰، نظام مراقبــت اجتماعی 
دانش آموزان اســت که از مهر ماه ســال گذشته در 
استان همدان راه اندازی شــد و اکنون ۳۸۰ مدرسه 

مجری این طرح هستند.
 خط ملی »نمــاد« )نظام مراقبــت اجتماعی دانش 
آموزان( با محوریت فوریت های روانی اجتماعی دانش 
آموزان و با هدف پیشــگیری، کنتــرل و کاهش این 
آسیب  فعال است.این خط تلفن با شماره اختصاصی 
۱۵۷۰، به منظور اجرای فراگیر و گسترده برنامه ملی 
نماد برای تسهیل و تسریع در پاسخگویی به نیازهای 
دانش آمــوزان در زمینه خدمات راهنمایی مشــاوره 
ای، تخصص روان شــناختی و مــددکاری اجتماعی 
راه اندازی شده است.در خط ۱۵۷۰ یک تیم مشاوره به 
صورت محرمانه فعال هستند و با هدف مداخله سریع 
و به موقع پاسخگویی به آسیب های اجتماعی از جمله 

جسمی، ذهنی و عاطفی ایجاد شده است.
این خط چهار رقمی از ســاعت هشت صبح تا هشت 
شــب، در ۲ نوبت کاری، آماده ارائه خدمات به دانش 

آموزان، فرهنگیان و اولیا دانش آموزان است.
معاون پرورشــی و فرهنگی آموزش و پرورش استان 
همدان از برگزاری ســومین جلســه آموزشی برنامه 

نظام مراقبت اجتماعی دانش آموزان )نماد( خبر داد.
»مجتبی قمری« افزود: برنامه نظام مراقبت اجتماعی 

دانش آموزان)نماد( بــه عنوان یکــی از برنامه های 
تحولی در زمینه پیشــگیری، کنترل و کاهش آسیب 
های اجتماعــی، فراینــد جامعی را از شناســایی تا 
آموزش، درمان و مددکاری اجتماعی، شامل می شود.

وی اظهار داشــت: طرح نماد اکنون در ۳۸۰ مدرسه 
در شهرستان های بهار، نهاوند، ملایر و نواحی  یک و ۲ 
در حال اجرا است.این خط تلفن با شماره اختصاصی 
۱۵۷۰، به منظور اجرای فراگیر و گسترده برنامه ملی 
نماد برای تسهیل و تسریع در پاسخگویی به نیازهای 
دانش آمــوزان در زمینه خدمات راهنمایی مشــاوره 
ای، تخصص روان شــناختی و مــددکاری اجتماعی 

راه اندازی شده است.
در خط ۱۵۷۰ یک تیم مشــاوره به صورت محرمانه 
فعال هســتند و با هــدف مداخله ســریع و به موقع 
پاسخگویی به آسیب های اجتماعی از جمله جسمی، 

ذهنی و عاطفی ایجاد شده است.

کردستان همدان

انتقال آب سنندج در ایستگاه آخر ح »نماد« ۳۸۰ مدرسه در استان همدان مجری طر

مدیرکل امور مالیاتی استان:

درآمد مالیاتی استان بوشهر ۵۴ درصد افزایش یافت
مصرف بیش از 3 میلیارد مترمکعب گاز

 در استان گیلان
رشت مشترکین گاز طبیعی در گیلان، در ۶ ماهه نخست سال جاری 
۳ میلیارد و ۱۹۰ میلیــون مترمکعب گاز مصرف کــرده اند.به گزارش 
روابط عمومی گاز گیلان، عیســی جمال نیکویی مدیرعامل شرکت گاز 
اســتان گیلان با اعلام این خبر، گفت: این میزان نسبت به مدت مشابه 
سال گذشــته حدود ۴ درصد کاهش یافته است.وی درخصوص مصرف 
گاز در بخش خانگی گفت: مشــترکین خانگی در بهار و تابستان امسال 
۷۶۵ میلیون مترمکعب گاز مصرف کرده اند که این میزان نسبت به مدت 
مشابه ســال قبل حدود ۱۲ درصد افزایش داشــته است.جمال نیکویی 
یکی از علل اصلی افزایش مصرف گاز در حــوزه خانگی را جذب بیش از 
۴۰ هزار مشترک جدید در یک سال گذشــته عنوان کرد و اظهار داشت: 
مدیریت مصرف گاز توسط خانوارهای گیلانی، موجب انتقال گاز به بخش 
های تجاری و صنعتی و به تبع آن رونق اقتصادی بیشــتر استان خواهد 
شد.مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان همچنین از مصرف یک میلیارد 
و ۷۸۱ میلیون مترمکعب گاز در ۶ ماه نخســت ســال جاری در بخش 
نیروگاهی استان خبر داد.جمال نیکویی در پایان با اشاره به شروع فصل 
سرد سال از همه مشترکین گاز درخواست کرد تا با مدیریت مصرف  گاز، 
ضمن کاهش هزینه های خانوار، شــرایط را برای توزیع پایدار گاز برای 

تمام نقاط استان فراهم کنند.

وآباد احداث ۴ فیدر جدید در سر

ســنندج -فاطمه ملایی مدیر توزیع برق شهرستان ســروآباد از 
احداث ۴ فیدر جدید در این شهرستان خبر داد.

عبدالله آذری مدیر توزیع برق شهرستان سروآباد ازاحداث ۴ فیدرجدید 
درآینده نزدیک با اعتباری بالغ بر۷۵میلیارد تومان خبرداد و گفت: امید 
است با احداث این تعداد فیدر، دیگرشاهد نوســانات و ناپایداری برق در 

برخی ازمناطق شهری و روستایی شهرستان نباشیم.
وی هدف ازاجرای این پروژه را توســعه فیدرهای فشار متوسط، کاهش 
بار فیدرشــهری، ایجاد قدرت مانور، بالابردن ضریب اطمینان وپایداری 

خطوط عنوان کرد.
آذری با اشــاره به اینکه از این ۴ فیدر جدید یک فیدرشهری است، افزود: 
۲ فیدر روستایی )سد داریان پایین تر از نودشــه رو به هورامان و دیگری 
روســتاهای زوم اســپنیرو…( و یک فیدر اختصاصی مربوط به کارخانه 

قارچ هورامان سبز است.
وی با تاکید بر اینکه بــا جابجایی بار وآرایش دوبــاره خطوط می توانیم 
فیدرهای جدید را به فیدرهای برق ســروآباد اضافه کنیم، افزود: تامین 
برق با کیفیت و بهبود رضایتمندی مشترکان ازاهداف اجرای این پروژه 

است.
مدیر توزیع برق شهرســتان ســروآباد اظهار داشــت: با بــه مدارآمدن 
فیدرهای جدید تعداد فیدرهای شهرستان ســروآباد به ۸فیدرافزایش 
یافته و با بهــره برداری آنها ضعف ولتاژ درنقــاط انتهایی فیدرها برطرف 

خواهد شد.
به گفتــه آذری قابلیــت جابجایی باردر زمان خاموشــی هــا و کاهش 
نرخ انــرژی توزیع نشــده نیــز از دیگــر مزایای بــه مدارآمــدن این 

فیدرجدیدالاحداث است .

معاون خدمات درمانی بیمه سلامت استان اعلام کرد؛

برخورداری ۸۵۰هزار نفر از خدمات رایگان
 بیمه سلامت در آذربایجان غربی

ارومیه-رحیم جباردخت معاون خدمات درمانی بیمه ســلامت 
آذربایجان غربی گفت: ۸۵۰هزار نفر در اســتان از خدمات رایگان بیمه 
سلامت بهره مند هستند.مجیدی افزود: در حال حاضر ۸۵۰هزار نفر در 
استان از خدمات رایگان بیمه سلامت بهره مند هستند که ۲۴۰هزار نفر 
از آنها در سال جاری تحت پوشش بیمه سلامت قرار گرفتند.وی با اشاره 
به اینکه هدف طرح دارو یار جلوگیری از تحمیل هزینه دارو به بیمه شده 
است، تصریح کرد: یکی از الزامات این طرح این است که بیمار اگر بخواهد 
از این طرح استفاده کند باید تحت پوشش یکی از سازمان های بیمه گر 
قرار گیرد.مجیدی ا دامه داد: با اجرای طرح دارو یار ۸۵ درصد در مرداد و 
شهریور سال جاری در بحث سرفصل داروها افزایش هزینه داشتیم که با 
توجه به تزریق مطلوب اعتبارات توســط بیمه سلامت برای اجرای طرح 
دارویار هیچ مشــکلی از لحاظ تامین اعتبار نداریم.وی خاطر نشان کرد: 
در سال گذشــته و با اجرای طرح بیمه محلات  در استان ۵۵۰نفر تحت 
پوشش بیمه رایگان ســلامت قرار گرفتند .معاون خدمات درمانی بیمه 
سلامت آذربایجان غربی در خصوص تسویه پرداختی های بیمه سلامت 
نیز  اظهار کرد:  بیمه سلامت استان پرداخت هزینه  برای اسناد سرپایی، 
داروخانه های خصوصی، دانشگاه ها را تا شــهریور ماه سال جاری انجام 
داده است.وی یاد آور شــد: پرداختی بســتری های بیمه سلامت نیز تا 

تیرماه پرداخت شده است.

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان نجف آباد خبر داد؛

افزایش قابل توجه اعتبارات شهرستان نجف 
آباد در حوزه راه و شهرسازی 

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان نجف  اصفهان-مریم مومنی
آباد از افزایش اعتبارات حوزه راه و شهرســازی این شهرســتان از ۴۵۰ 
میلیون تومان به ۵۶.۵ میلیارد تومان خبــر داد.مرتضی فولادی رئیس 
اداره راه و شهرسازی شهرســتان نجف آباد اظهار داشت: اعتبارات حوزه 
راه و شهرسازی این شهرستان در سال ۱۴۰۰ حدود ۴۵۰ میلیون تومان 
بود که با تلاش و پیگیری های به عمل آمده به حدود ۵۶.۵ میلیاد تومان 
افزایش یافته اســت.  وی افزود: این اعتبارات شــامل ۱۳ میلیارد تومان 
اعتبار محرومیت زدایی، یــک میلیارد تومان برای مدرســه صالح آباد، 
چهار میلیارد تومان برای روشنایی معابر سکونتگاه های غیررسمی، ۳.۵ 
میلیارد تومان ارزش قیر تحویلی برای آسفالت معابر محدوده های بافت 
فرسوده و ۳۵ میلیارد تومان برای احداث محور سه راهی مهردشت است.  
رئیس اداره راه و شهرسازی شهرســتان نجف آباد اذعان داشت: با توجه 
به پیگیری های مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان، اعتبار در نظر 
گرفته شــده برای اجرای باند دوم سه راهی مهر دشــت به حسین اباد  و 
انجام طراحی هشــت کیلومتر از این پروژه به لطف خــدا اجرای آن در 

سالجاری عملیاتی می شود.  

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rپنجشنبه       21 مهر    1401    شماره 1165

سرزمین
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 3
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rپنجشنبه      21 مهر 1401    شماره 1165



ح ویژه بانک ملی ایران برای مسکن اقشار  طر
 کم درآمد

بانک ملی ایران با هدف تامین مســکن عموم مردم به ویژه اقشــار کم 
درآمد جامعه، افزایش قدرت انتخاب مشتریان و تنوع در ارائه خدمات 
بانکی، حساب ســپرده ســرمایه گذاری خاص گواهی مسکن را ایجاد 
کرده است.به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، سپرده گذاران در 
این حساب علاوه بر دریافت سود سپرده ســرمایه گذاری کوتاه مدت، 
با توجه به ضوابط تعیین شــده از اوراق گواهی حق تقدم اســتفاده از 

تسهیلات مسکن نیز بهره مند می شوند.
حساب سپرده سرمایه گذاری خاص گواهی مســکن بانک ملی ایران، 
در قالــب دو نوع محصول اشــخاص حقیقی و حقوقی بــه جز بانک ها 
و موسسات اعتباری افتتاح می شــوند و اوراق موضوع این طرح، برگه 
های الکترونیکی دریافت تسهیلات خرید یا ساخت مسکن هستند که 
به دارندگان حساب سپرده ســرمایه گذاری خاص تحت شرایطی ویژه 
اعطا می شــوند.دارندگان اوراق گواهی حق تقدم استفاده از تسهیلات 
مسکن علاوه بر استفاده از تسهیلات مسکن، امکان فروش اوراق به غیر 

براساس شرایط و ضوابط مقرر را نیز دارا هستند.
این اوراق با نام و از تاریخ صدور به مدت دو سال دارای اعتبار هستند.

خرید و فروش اوراق گواهی مسکن برای مشتریان در بازار فرابورس و از 
طریق شرکت های کارگزاری طبق مقررات سازمان بورس اوراق بهادار 
امکان پذیر است.دوره مدنظر برای تخصیص اوراق، از پانزدهم هر ماه تا 
پانزدهم ماه بعدی و ملاک محاســبه میانگین حساب مشتری، حداقل 

مانده حساب وی در هر روز در طول دوره است.
همچنین قابل ذکر اســت که در حال حاضــر اوراق متعلقه به واجدین 
شــرایط، به کد بورســی آنها نزد کارگزاری های معتبر تخصیص داده 
می شود اما در صورتی که خریدار نهایی تمایل به استفاده از تسهیلات 
داشته باشــد، به یکی از شــعب بانک ملی ایران مراجعه کرده و پس از 
احراز شرایط مورد لزوم، از تسهیلات مورد نظر استفاده می کند. قیمت 
هر برگ اوراق گواهی استفاده از تسهیلات مســکن بانک ملی ایران بر 
اســاس عرضه و تقاضای بازار در فرابورس تعیین و خرید و فروش اوراق 

مستلزم دارا بودن »کد بورسی« است.
همچنین اعطای تسهیلات مسکن به زوجین از محل اوراق، صرفا یک 
بار، بدون رعایت شــرط ازدواج اول و تاریخ ازدواج، در قالب دو قرارداد 
 مجزا )دو فقره تســهیلات مســتقل( به نام هر یــک از زوجین صورت 

می گیرد.

اهدای بسته های لوازم التحریر به دانش آموزان 
وم استان کرمانشاه محر

بانک کارآفرین در راســتای ایفــای مســئولیت های اجتماعی خود، 
نسبت به اهدای ۵۰ بسته لوازم التحریر به دانش آموزان محروم استان 
کرمانشاه اقدام کرد.به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، این بانک 
در راستای سیاست خود مبنی بر حمایت از محرومان و کمک به توسعه 
علم و دانش در مناطق کمتر برخوردار کشور، از محل بودجه مسئولیت 
اجتماعی خود بــرای خرید بســته های لوازم التحریــر دانش آموزان 

محروم استان کرمانشاه اختصاص داد.
بســته های آموزشی یادشده شــامل دفتر مشــق، دفتر نقاشی، دفتر 
یادداشــت، مداد، خودکار و جامدادی واقلام کمک آموزشی است که 
از طریق مسئولین مدرســه های دخترانه حضرت معصومه و هنرستان 

پسرانه رازی بین دانش آموزان کمتربرخوردار توزیع شد.
بانک کارآفرین از ۲ ســال قبل تاکنون توزیع بســته های لوازم التحریر 
را بین دانش آموزان مناطق کمتربرخوردار کشــور آغاز کرده و همواره 
کوشیده اســت تا در راســتای ایفای مســئولیت  های اجتماعی خود، 
به توســعه علم و دانش و فراهــم آوردن زمینه های مناســب تحصیل 

دانش آموزان در این مناطق کمک کند.

وزیر اقتصاد خبر داد
انتشار صورت های مالی ۴۰۰ شرکت غیربورسی

وزیر امور اقتصاد و دارایی در توییتی در صفحه شــخصی خود از انتشار 
صورت های مالی ۴۰۰ شرکت غیربورسی خبر داد.

ســید احســان خاندوزی نوشــت: همانطور که وعده داده بودیم، پای 
شفافیت ایستادیم و صورت های مالی سال ۱۴۰۰ مربوط به قریب ۴۰۰ 
شرکت غیربورسی را منتشر کردیم تا مدیران دولتی و عمومی، چاره ای 

جز بهبود عملکرد نداشته باشند.
بر اســاس این گزارش، پیش از این و در ابتدای خردادماه سال جاری، 
صورت های مالی حسابرســی شــده ۱۳۲ شــرکت تابعــه نهادها و 
مؤسسات عمومی غیردولتی و نیز ســازمان های مناطق آزاد تجاری - 
صنعتی و ویژه اقتصادی و شــرکت های تابعه آنها و شــرکت های تابعه 
بانک ها و بیمه های دولتی به همراه گزارش های حســابرس مستقل و 
بازرس قانونی مربوط که توسط ســازمان حسابرسی رسیدگی و صادر 

شده بود، در سامانه کدال منتشر شد.

به صورت علی الحساب اعلام شد

افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارکنان در سال آینده
در جریان تدوین لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲، افزایش حقوق کارکنان 
دولت در سال آینده علی الحساب به طور متوسط ۲۰ درصد اعلام شده 
است؛ البته این رقم می تواند در تدوین نهایی لایحه و در جریان بررسی 

بودجه در مجلس دستخوش تغییر شود.
بخشنامه بودجه کل کشور به دســتگاه های اجرایی ابلاغ شد تا برآورد 
بودجه سالانه خود را به ســازمان برنامه و بودجه اعلام کنند و بر اساس 
ضوابط و پیوست های بخشــنامه بودجه ســال ۱۴۰۲، دستگاه های 
اجرایی موظف شــدند افزایش ضریب ریالی حقوقی را علی الحساب به 

طور متوسط ۲۰ درصد لحاظ کنند.
در بخش اعتبارات هزینه ای پیوست شــماره دو بخشنامه بودجه سال 
۱۴۰۲ که به ضوابط مالی این بخشــنامه اختصاص دارد، آمده اســت: 
»افزایــش ضریب ریالی حقوق را علی الحســاب به طور متوســط ۲۰ 
درصد نســبت به آخرین حکم کارگزینی سال ۱۴۰۱ لحاظ کنند. رقم 

قطعی ضریب به تصویب هیأت وزیران خواهد رسید.«
همچنین بر اساس این بخشنامه، افزایش حقوق و دستمزد مشمولین 
قانون کار علی الحســاب به طور متوســط ۲۰ درصد نسبت به آخرین 
حکم کارگزینی تعیین می شود و رقم قطعی افزایش به تصویب شورای 

عالی کار خواهد رسید.
ســقف اعتبار مربوط به ســرانه اضافه کار کارکنان را در بودجه ســال 
۱۴۰۲ حداکثر معادل اعتبار سرانه اضافه کار در سال ۱۴۰۱ )مبتنی بر 

موافقتنامه سال ۱۴۰۱( پیش بینی کنند.

از سوی مدیر سامانه هوشمند سوخت
آخرین وضعیت صدور کارت سوخت تشریح شد

مدیر سامانه هوشمند سوخت شــرکت ملی پخش فراورده های نفتی 
گفت: در ســال ۱۴۰۱ بیش از یک میلیون و ۳۰۰ هزار کارت سوخت 
تولید و تحویل مالکین خودروها شده اســت که از این تعداد ۸۰۰ هزار 
کارت مربوط به درخواســت های المثنی سال گذشــته بوده و بیش از 

۵۰۰ هزار درخواست المثنی مربوط به سال جاری است.
محمد صادقی - مدیر ســامانه هوشمند سوخت شــرکت ملی پخش 
فراورده های نفتی  با بیان اینکه صدور و تحویل کارت هوشمند سوخت 
تا قبل از رخــداد آبان ماه ۱۴۰۰ بدون وقفه و در بــازه زمانی حدود ۴۰ 
روزه انجام می  شد، گفت: لیکن پس از رخداد ذکر شده و به دلیل قطعی 
سرویس  های سامانه هوشمند ســوخت و عدم ارتباط سامانه سوخت با 
نهادهای برون سازمانی، کارت هوشمند سوخت خودروهای شخصی با 

تأخیر در حال صدور است.
بــه گفتــه وی تاکنــون تولیــد و توزیع کارت ســوخت بــرای کلیه 
درخواست های کارت هوشمند ســوخت المثنی که تا نیمه خرداد ماه 

سال جاری ثبت شده اند، انجام پذیرفته است.
وی با بیان اینکه اقدامات و عقد قرارداد جهــت تامین کارت خام انجام 
پذیرفته اســت و پس از تحویل صدرو کارت های باقیمانده به ســرعت 
انجام می پذیــرد، گفت: تولید کارت ســوخت خودروهــای عمومی 
)تاکســی و وانت(، خودروهای مربوط به استان سیستان و بلوچستان، 
خودروهای نفت گازســوز و همچنین کارت های مجاری عرضه بدون 

وقفه در کمترین زمان ممکن همانند گذشته انجام می پذیرد.
صادقی ادامه داد: سهمیه ســوخت خودروهای شخصی به میزان ۹ ماه 
معادل ۵۴۰ لیتر روی کارت های ســوخت قابل ذخیره سازی است. لذا 
ســهمیه ســوخت مزبور پس از صدور کارت جدید به صورت یکجا به 

کارت سوخت  واریز می  شود.
مدیر سامانه هوشمند سوخت شــرکت ملی پخش فراورده های نفتی 
در خصوص عدم تخصیص سهمیه ســوخت مربوط به برخی از دوره  ها، 
گفت: امکان ترمیم ســهمیه وجود دارد که پس از اخذ مجوزهای لازم 
از متولیان ذیربط و  بازآوری کامل ســرویس  های ســامانه هوشــمند 
سوخت، دستورالعمل مربوط به عموم مردم به متقاضیان اطلاع  رسانی 

خواهد شد.
به گفتــه وی کارشناســان مرکز پاســخگویی شــرکت ملی پخش 
فرآورده  های نفتی ایران )شــماره تماس:۰۹۶۲۷( پاسخگوی هرگونه 

سؤال یا ابهام در خصوص کارت هوشمند سوخت هستند.

مدیرگازرسانی شرکت ملی گاز ایران:
وزانه ۲۵۰ میلیون متر مکعب کسری گاز در کشور  ر

وجود دارد
مدیرگازرسانی شــرکت ملی گاز ایران گفت: روزانه ۲۵۰ میلیون متر 
مکعب کسری گاز در کشــور وجود دارد که این مشــکل باید با بهینه 

سازی مصرف سوخت جبران شود.
 

به نقل از شرکت ملی گاز ایران، ســیدجلال نورموسوی روز چهارشنبه 
در حاشیه آئین تکریم و معارفه مدیر عامل شرکت گاز خراسان شمالی 
اظهارداشت: کسری گاز در کشــور وجود دارد اما برای مدیریت آن به 

همکاری دستگاه های مختلف نیاز است.
وی با بیان اینکه بهینه ســازی مصرف ســوخت در اولویــت قرار دارد 
تصریح کرد: باید از وابستگی به ســوخت مایع و واردات گاز پیشگیری 
شود و در این باره دستگاه های مختلف برای مدیریت مصرف سوخت در 
هتل ها، گلخانه ها، واحدهای صنعتی و در شهرداری ها اقدامات لازم را 

انجام دهند تا بخشی از کسری گاز از این محل تأمین شود.
مدیر گازرسانی شــرکت ملی گاز ایران افزود: اســتمرار جریان گاز در 
مدار از اهداف اســت و تلاش می شــود تا مردم حتی لحظه ای با قطعی 
گاز مواجه نباشند و در این زمینه زیرســاخت های لازم از جمله تأمین 

نیروی انسانی و تجهیزات فراهم شده است.
وی خاطرنشــان کرد: امســال اجــرای طرح های هوشمندســازی، 

مقاوم سازی و بهینه سازی در اولویت شرکت ملی گاز قرار دارد.
نور موسوی در بخش دیگر سخنان خود بر آمادگی دستگاه های مختلف 
برای تأمین سوخت دوم صنایع تاکید کرد و گفت: برای استمرار جریان 

گاز باید آمادگی ورود به فصل سرد وجود داشته باشد.
وی ادامه داد: بازدید و تعمیرات دوره ای در دستور کار مسئولان شرکت 
گاز قرار گیرد و با توجه به احتمال اعمــال محدودیت برای مصرف گاز 
در بخش صنعت بایــد تدابیر لازم برای تأمین ســوخت دوم در صنایع 

اندیشیده شود.
مدیر گازرسانی شــرکت ملی گاز ایران گفت: برنامه ریزی برای تأمین 
گاز زمستان مشترکان در یکهزار و ۲۲۷ نقطه شهری و ۳۶ هزار و ۳۰۰ 
نقطه روستایی کشــور اعم از مشــترکان خانگی و تجاری انجام شده 

است.
در این آئین از زحمات حســن رضــا میربلوکی تقدیر و ســیدمحمود 

هاشمی به عنوان مدیرعامل شرکت گاز خراسان شمالی معرفی شد.

و بر تامین آب شرب و کشاورزی  وزارت نیر
اهتمام ویژه دارد

 معــاون وزیر نیرو در امــور آب و آبفــا و مدیرعامل شــرکت مدیریت 
منابع آب ایران از عزم راســخ و اهتمام وزارت نیرو بر تامین آب شــرب 
و کشــاورزی خبر داد و گفت: تامین آب شرب ســالم و آب کشاورزی 

مناسب برای کشاورزان از اهداف اصلی این وزارتخانه است.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی، محمد 
جوانبخت به همراه مدیرعامل و معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت 
آب منطقه ای آذربایجان غربی ضمن بازدید از محور مطالعاتی سد الند 
با حضور در میان کشــاورزان و بهره برداران روستاهای قریس و قشلاق 
افزود: بزودی شــاهد اتمام فاز مطالعاتی این ســد خواهیم بود و پس از 

جمع بندی اطلاعات و تامین بودجه وارد فاز عملیاتی خواهد شد.
معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا ضمن بازدید از سد آغ چای نسبت به 
تامین اعتبار و اتمام شبکه آبیاری و زهکشی این سد تا پایان سال مالی 

جاری قول مساعد داد.
مجید رستگاری مدیرعامل شرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی نیز 
گفت: با تامین اعتبار در سال جاری برای اتمام ۱۲ درصد باقی مانده از 
پایاب شــبکه آغ چای به عنوان پروژه های اولویت دار وزارت نیرو طی 
مراحل قانونی پیمان ســپاری ســریعا وارد فاز عملیاتی شده و تا پایان 

سال مالی ۱۴۰۱ مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
بازدید از تاسیســات تغذیه مصنوعی و کانال انتقال آب کهریز از دیگر 

برنامه های سفر معاون وزیر نیرو به شمال استان آذربایجان غربی بود.
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بی توجهی بانک ها به برنامه بخش مسکن

وی خودشان نمی آورند! بانک ها به ر

خریدار   در حالــی ۸۲ درصد از ســهم بانک 
مسکن در پرداخت تســهیلات طرح نهضت ملی 
مسکن محقق شده که ســایر بانک ها که موظف 
به پرداخت ۲۰ درصد از تســهیلات سالیانه خود 
به بخش مسکن هستند عملکرد چندانی در این 
زمینه ارایه نداده اند و به نظر می رسد تمایلی برای 

وام دادن به بخش مسکن ندارند.
 ســهمیه ســال جاری بانک مســکن در انعقاد 
قــرارداد طرح نهضــت ملی مســکن ۲۱۰ هزار 
واحد عنوان شــده که بنا به گفته علی عسکری ـ 
سرپرســت این بانک، بالغ بر ۸۲ درصد از تکالیف 
محوله به انجام رسیده و مابقی در مرحله تکمیل 

پرونده ارسال به دفترخانه است.
با توجه بــه آمار وام دهی بانک مســکن به یکی از 
بزرگترین پروژه هــای دولت ســیزدهم به نظر 
می رســد منابع ایــن بانک در حال ته کشــیدن 
اســت و انتظار می رود ۲۶ بانک و موسســه مالی 
اعتباری که تکالیفــی درخصوص پرداخت ۳۶۰ 
هزار میلیارد تومان منابع این طرح بر عهده دارند 

نسبت به پرداخت وام به بخش مسکن اقدام کنند. 
اما بجز یکی دو بانک کــه مبالغ ناچیزی را متعهد 
شــده اند هنوز کارنامه مشــخصی در این زمینه 

توسط سایر بانکها ارایه نشده است.
عدم همکاری سیســتم بانکــی در تامین منابع 
پروژه نهضت ملی مسکن، انتقاد مسئولان دولتی 
و نماینــدگان مجلس را در پــی دارد. مدتی قبل 
رستم قاسمی ـ وزیر راه و شهرســازی از جریمه 
برای بانکهایی که بــه تعهدات خود در قبال قانون 
جهش تولید و تامین مســکن عمل نکنند سخن 
گفت.از ســوی دیگر برخی کارشناسان معتقدند 
بانکها منابع کافی برای اختصاص به طرح نهضت 
ملی مسکن ندارند. مجید نیک نژاد ـ فعال صنعت 
ســاختمان در این خصوص به ایسنا گفت: بانک 
یک بنــگاه اقتصادی اســت و نبایــد او را مجبور 
کنیم خارج از توان خود به بخشــهای اقتصادی 

وام بدهد.
بر اســاس ماده ۴ قانــون جهش تولیــد و تامین 
مســکن، بانکها مکلفنــد ســالیانه ۲۰ درصد از 

تســهیلات پرداختی خــود را به بخش مســکن 
اختصاص دهند و اگر این اقــدام را صورت ندهند 
جریمه ای برابر ۲۰ درصد تعهد انجام نشده برای 

آنها پیش بینی شده است.
پس از تصویــب قانون جهــش تولیــد و تامین 
مســکن، ۲۷ بانک و موسســه اعتباری مکلف به 
پرداخت تسهیلات این طرح شدند. برای هر بانک 
نیز ســهمیه ای جداگانه تعیین شــد. بیشترین 
سهمیه مربوط به بانک مسکن با ۶۳ هزار میلیارد 
تومان بود، دو بانک دولتی دیگر هر کدام پرداخت 
۴۲ هزار میلیارد تومــان را بر عهده گرفتند. اعداد 
و ارقام متفاوتی نیز برای دیگر بانک ها تعیین شد 
که از ۳۰ میلیارد تومان تا ۳۹ هزار میلیارد تومان 

را شامل می شود.
در هفته های گذشته علیرضا جعفری ـ مدیرعامل 
شرکت عمران شهرهای جدید اعلام کرد که سهم 
بانک مســکن در اجرای طرح نهضــت ملی رو به 
اتمام است و ما برای تسریع در تکمیل پروژه ها به 

کمک سایر بانک ها نیاز داریم.

به مناســبت روز ملی روســتا و عشایر،  خریدار 
اســتاندار خراســان جنوبی، پنج ســایت جدید 
ارتباطی روستایی ایرانســل را در روستاهای این 

استان افتتاح کرد.
به گزارش روابط عمومی ایرانســل، در مراسمی 
به مناســبت روز ملی روستا و عشــایر در ۱۶ مهر 
۱۴۰۱ و با حضور جواد قناعت اســتاندار خراسان 
جنوبی، علی فاضلــی فرد فرماندار شهرســتان 
بیرجنــد، مصطفی بهــی مدیــرکل ارتباطات و 
فناوری اطلاعات خراســان جنوبــی و جمعی از 
مدیران استانی و محلی، ســایت ارتباطی جدید 
ایرانسل در روســتای علی آباد لوله در شهرستان 
بیرجند، بــه نمایندگــی از ۵ ســایت ارتباطی 
روســتایی جدید ایرانســل در اســتان خراسان 

جنوبی، توسط استاندار افتتاح شد.
این ۵ سایت جدید ارتباطی که با سرمایه ای بالغ 
بر ۱۵۰ میلیارد ریال به بهره برداری رســیده اند، 
در روستاهای »علی آباد لوله« از دهستان باقران 
شهرستان بیرجند، »علی آباد« از دهستان مؤمن 
آباد شهرستان سربیشــه، »ولی آباد« از دهستان 
زیرکوه شهرســتان زیرکــوه، »حســن آباد« از 
دهستان سده شهرستان قائنات و »حسین آباد« 
در دهستان باقران شهرستان بیرجند قرار دارند 
و با افتتاح آن  ها، جمعیتی بالغ بــر ۳۵۰۰ نفر به 
اینترنت پرســرعت تلفن همراه ایرانسل و شبکه 

ملی اطلاعات دسترسی پیدا کردند.
افتتــاح این ســایت های روســتایی، بــا ایجاد 

دسترسی ساکنان مناطق روستایی به زیرساخت 
پرســرعت ارتباطی ایرانســل، نقش مؤثری در 
کاهش شــکاف دیجیتــال و کمک به توســعۀ 
کســب وکارهای دانش بنیان در این مناطق ایفا 

می کند.
ایرانسل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران 
و اپراتور پیشــتاز در توســعۀ اینترنت پرسرعت 
روســتایی، طی ســال های اخیر توانسته است 
نقش مهمی در ایجاد دسترســی مردم ساکن در 
روســتاهای بالای ۲۰ خانوار کشور به شبکۀ ملی 
اطلاعات و اینترنت پرســرعت، بــه خصوص در 
استان های سیستان و بلوچســتان، هرمزگان و 

کهگیلویه و بویراحمد، ایفا کند.
در آخریــن گــزارش دوره ای وزیــر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات که در صفحۀ اینســتاگرام دکتر 
عیســی زارع پور منتشــر شــد، در هفتۀ پایانی 
اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱، از مجموع ۷۰ روستای 
بــالای ۲۰ خانــوار در ۱۳ اســتان، دسترســی 
۳۷ روســتا به شــبکۀ ملی اطلاعــات و اینترنت 

پرسرعت، توسط ایرانسل برقرار شده است.
همچنین در گزارش اینســتاگرامی پیشین وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات کــه از آمار اقدامات 
توســعۀ روســتایی اپراتورهــای ارتباطــی در 
فروردین ۱۴۰۱ منتشــر شــد، ایرانسل توانسته 
بود با ایجاد دسترســی برای ۲۵ روستا از مجموع 
۳۶ روستا در ۱۱ اســتان، اپراتور پیشتاز توسعۀ 

ارتباطات روستایی باشد.

پیش از این، در روز ۳ بهمــن ۱۴۰۰ و در »آیین 
رونمایــی از اتصــال ۱۰۰۰ روســتای بالای ۲۰ 
خانوار کشور به شــبکه ملی اطلاعات« با حضور 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعــات و مدیرعامل 
ایرانســل، دکتر زارع پور با تشــکر از دکتر بیژن 
عباســی آرند مدیرعامــل و مجموعــۀ کارکنان 
ایرانســل که در راه اندازی ارتباطات روســتایی 
سهیم بوده و بســیار فعالانه ایفای نقش کرده اند، 
گفــت: »زحمت اصلــی در برقراری دسترســی 
روســتاییان عزیز بــه اینترنت پرســرعت را این 
عزیزان می کشــند.« در این مراســم، ســایت 
ارتباطی روســتایی ایرانســل در شــهرک غدیر 
دهستان ســیاخ دارنگون در اســتان فارس، به 
نمایندگــی از ۲۵۰ ســایت ارتباطی روســتایی 
 ،LTE-Pro ایرانســل افتتاح شــد و با فنــاوری
امکان دسترســی اهالی این روســتا به اینترنت 

پرسرعت را فراهم کرد.
در نخســتین گزارش وزیر ارتباطات از اقدامات 
اپراتورها در توســعۀ ارتباطات روستایی که ۱۴ 
دی ۱۴۰۰ منتشــر شــد نیز، ایرانسل، نخستین 
ارائه دهنــدۀ 5G و رکــورددار ســرعت و تعداد 
سایت های نسل پنج در ایران، با ایجاد دسترسی 
اینترنت پرســرعت بــرای مردم ۱۴ روســتا در 
استان های بوشهر، خراســان رضوی، خوزستان، 
سیســتان و بلوچســتان و فارس، از مجموع ۳۲ 
روستا در سراسر کشور، پیشتاز توسعۀ ارتباطات 

روستایی کشور بود.

سینا

سرپرســت بانک ســینا گفت: 
میزان مطالبات معوق بانک ۲.۵ 
درصد اســت که این رقم با توجه 
به میانگیــن نظام بانکــی، رقم 

مطلوب و قابل قبولی است.
به گــزارش روابط عمومی بانک 
ســینا، غلامرضــا فتحعلــی در 
همایش سراســری کارشناسان 
حقوقی و وصــول مطالبات این 
بانک ضمن تبریک هفته وحدت 
باســعادت حضــرت  و ولادت 
محمــد)ص(، افــزود: همکاران 
از سطح شــعبه تا ســتاد باید با 
جدیت در کاهــش پرونده های 
حقوقی تلاش مضاعف داشــته 
باشــند و فرایند وصول مطالبات 

را مدیریت کنند.
سرپرست بانک سینا در خصوص 
رسیدگی به پرونده های حقوقی، 
گفت: در ایــن مقوله باید از روش 

امهال و تمدید به جای 
قضایــی کــردن آنها 
استفاده شــود و ضمن 
تعامــل با مشــتریان، 
نــوع نــگاه و برخورد 
باید طوری باشــد که 
وفاداری مشــتریان را 
نیز به دنبال داشته باشد.

وی با اشــاره بــه آنکــه در بانک 
ســینا دو واحد حقوقی و وصول 
مطالبات در یک معاونت متمرکز 
شده اند، این ســاختار را موجب 
ارتقای سطح کنترل های داخلی 
بانک دانســت و افزود: مجموعه 
معاونــت حقوقــی و مطالبــات 
بانــک ســینا از دانــش و تبحر 
خاصی برخوردار است و با انتقال 
صحیح تجربیــات، بهره گیری از 
ظرفیت ها و ایجــاد وحدت رویه 
در عملکــرد همه همــکاران در 

مناطق و ستاد، اهداف 
بانک در حوزه حقوقی 
تحقــق  مطالبــات  و 
داد:  ادامه  می یابد.وی 
رعایت شکل درست و 
صحیح عملیاتی کردن 
در  اســلامی  عقــود 
فرایند عملیات بانکی و اســتفاده 
صحیــح از قراردادها در پرداخت 
تســهیلات، رســالت همکاران 

شاغل در حوزه حقوقی است.
در ادامــه این همایــش، معاون 
حقوقی و مطالبات بانک ســینا 
نیز با اشــاره به اهمیــت جایگاه 
معاونت حقوقــی، گفت: معاونت 
حقوقی به لحــاظ ماهیت کاری 
ارتباط تنگاتنگ با سایر واحدها 
به عنــوان مرجع اســتعلامات و 

کسب تکلیف دارد.
ابوالفضل انوری افــزود: با توجه 

بــه اهمیت بــالای عملکــرد و 
لازمه  حقوقــی،  فعالیت هــای 
موفقیت در این حــوزه، تقویت 
دانش کاربــردی و تخصصی در 
حوز ه هــای مختلــف عملیات 

بانکی است.
وی ضمن ارائه گزارشــی از اهم 
اقدامــات معاونــت حقوقــی و 
مطالبات در ســال ۱۴۰۰ گفت: 
عملکرد بانــک ســینا در حوزه 
حقوقی و مطالبات مطلوب بوده 
به طوری که میزان وصولی های 
بانک طی سال مذکور ۸۶۱ برابر 
نسبت به ســال ۹۹ رشد داشته 
اســت.گفتنی اســت در حاشیه 
این همایــش از ســامانه جامع 
حقوقی و وصــول مطالبات بانک 
ســینا به عنوان ابزاری در جهت 
اصــلاح فرایند پیگیــری و ثبت 
پرونده های حقوقی رونمایی شد.

غلامرضا فتحعلی:نسبت مطالبات معوق بانک سینا در وضعیت مطلوبی قرار دارد

انرژیشعبه

وستایی جدید ایرانسل در خراسان جنوبی افتتاح شد پنج سایت ارتباطی ر


